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Chapter 1: The Rights of a Newborn

1.1: Honouring the Birth

“And peace be on him the day he was born, and the day he dies, and the day he shall be raised
alive!”1
“And peace be on me the day I was born, and the day I die, and the day I shall be raised alive.”2

119. Imam al-Baqir (a.s.) said: “O child of three [great] days: The day which you were born, the day
which you will enter your grave and the day on which you will come out towards your Lord. What great
days they will be.”3

120. Imam al-Baqir (a.s.) said, while congratulating a man for his newborn child: “I ask Allah to make
him a [worthy] successor in your life and a successor after you, for indeed a man succeeds his father in
his life and after his death.”4

121. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “The greatest day of a person is the day he is born, and his smallest
day is the day he dies.”5

122. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “A man said when congratulating someone who was blessed with a
son: “Congratulations for your newborn horseman.”

Imam Hasan (a.s.) said to him: “How do you know he will be a rider or a walker?”

The man said: “May I be sacrificed for you! Then what should I say?”

He (a.s.) said: “Say: you have thanked the Giver [of this bounty], and may the given be a blessing for
you. May he reach his perfection and may He sustain you with His kindness.”6

123. al-Kafi, narrating from ‘Ali ibn al-Hakam, from one of the Shi’ah who said: “For the birth of one of
his children, Abu al-Hasan Musa [al-Kazim] (a.s.) had a feast, and he fed fulazaj7 in large bowls to the
people of Medina in mosques and lanes for three days.”8
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تَعظيم الميلادِ

(و سلام علَيه يوم ۇلدَ و يوم يموت و يوم يبعث حيا)

(و السلام علَ يوم ۇلدْت و يوم اموت و يوم ابعث حيا)

الإمام الباقر عليه السلام: يا ابن الأيام الثَّلاثِ، يومكَ الَّذي ۇلدت فيه، و يومكَ الَّذي تَنزِل فيه قَبركَ، ويومكَ .119
ظيمع ومن يم ا لَهِكَ، فَيبر لا فيه جالَّذي تَخر.

120. فخلي لجنَّ الرعدَكَ، فَاخَلَفاً ب كَ، وعخَلَفاً م لَهجعأن ي هال لساولودٍ ابِم لجرل هتىتَهن عنه عليه السلام‐ ف
هوتو م هياتح ف باها.

121. موتي ومونُ يما ي يولَدُ، و أصغَر ومنسانُ يونُ الاما ي رالإمام الصادق عليه السلام: أكب.

عنه عليه السلام: هنَّا رجل رجً أصاب ابناً فَقال: يهنىكَ الفارِس. فَقال لَه الحسن عليه السلام: ما علمكَ .122
يونُ فارِساً أو راجًِ؟

قَال: جعلت فداكَ فَما اقول؟

هزَقَكَ بِرو ر ،شُدَّهلَغَ اوهوبِ، و بالم و بورِكَ لَكَ ف ،بالواه رتَش :قال: تَقول.

123. ،عضِ ۇلدِهب لةً عليمعليه السلام و وسم نسو الحأب م عن بعض أصحابنا: أولَمبن الح عن عل افال
الأزِقَّة ساجِدِ والم الجِفانِ ف الفالوذَجاتِ‏ ف امثَلاثَةَ أي دينَةالم أهل مطعفَا.

1.2: Washing the Newborn

124. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “Washing the newborn baby is obligatory.”9

غَسل المولودِ



124. ولودِ واجِبالم الإمام الصادق عليه السلام: غَسل.

1.3: Reciting Adhan and Iqamah in the Newborn’s ears

125. The Prophet (s.a.w.) said: “Whoever is granted a newborn and recites the Adhan in his right ear
and the Iqamah in his left ear, Um al-Sibyan10 will not harm it.”11

126. The Prophet (s.a.w.) said: “If someone has a newborn child, he must recite the Adhan in his right
ear and the Iqamah in his left ear, for this will bring security from the cursed Satan.”12

127. Sunan Abi Dawud, narrating from Abu Rafay’ who said: “When Fatimah (a.s.) gave birth to Hasan
ibn ‘Ali (a.s.), I saw the Messenger of Allah (s.a.w.) reciting the Adhan in his ear.”13

128. Imam ‘Ali (a.s.) said: “When the time came for Fatimah to give birth to her child, the Messenger of
Allah (s.a.w.) said to Asma’ bint ‘Umays and Um Salamah: “Stay with her so that when her baby is
delivered and starts to cry, recite the Adhan in its right ear and the IqÁmah in its left ear, for whoever this
is done to will be safeguarded from Satan, and then do not do anything until I come.”

When Fatimah delivered the baby, they did what he (s.a.w.) told them, then the Prophet (s.a.w.) came
and cut his umbilical cord and put a little bit of his saliva in the newborn’s mouth and said: “O Allah! I
seek refuge to You for him and his offspring from the vice of the cursed Satan.”14

129. Imam al-Sadiq (a.s.) said, regarding some of what is done to an infant at the time of his birth:
“Tell the midwife or anyone who is with her to recite the Adhan in his right ear so that the child would
never become insane or followed by a jinn.”15

130. Imam al-Sadiq (a.s.) said, mentioning some of the things to be done to an infant at the time of his
birth: “Recite the Adhan in his right ear and the Iqamah in his left ear. Do this before cutting the umbilical
cord, for the child will never be a coward and will not be afflicted by [the sickness of] Um al-Sibyan.”16

الأذانُ و الاقامةُ ف اذُنِ الوليدِ

رسول اله صل اله عليه وآله: من ۇلدَ لَه فَاذَّنَ ف اذُنه اليمن و اقام ف اذُنه اليسرى، لَم يضره ام الصبيانِ‏ .125
.

عنه صل اله عليه وآله: من ۇلدَ لَه مولود فَليوذِّن ف اذُنه اليمن بِاذانِ الصلاة، وليقم ف اليسرى؛ .126

جيمالشَّيطانِ الر نةٌ مصمنَّها عفَا.



127. لَدَتهو ينح لع بن نساذُنِ الح ه عليه وآله أذَّنَ فال صل هال سولر يتارافع: ر داود عن أب سنن أب
لاةةُ بِالصمفاط.

128. سماء ه عليه وآلهال صل هال سولةَ عليها السلام، قال رمةُ فاطت وِلادرضا حعليه السلام: لَم الإمام عل
بِنتِ عميسٍ و ام سلَمةَ: احضراها، فاذا وقَع ولَدُها واستَهل فَاذِّنا ف اذُنه اليمن واقيما ف اذُنه اليسرى؛ فَانَّه لا
.يفعل ذلكَ بِمثله إ عصم من الشَّيطانِ، و لا تُحدِثا شَيئا حتّ آتيما

نم بِكَ و ۇلدَه اعيذُه ّإن ماللّه :و قال ،ه‏ بِريقأهلَب و هره عليه وآله فَسال صل ِالنَّب كَ، فَأتاهلَتا ذللَدَت فَعا وفَلَم
جيمالشَّيطانِ الر.

129. لاةَ فالص أن تُقيم ليهن يم عضوا القابِلَةَ أو بردَ‐: مولودِ إذا ۇلبِالم لفعالإمام الصادق عليه السلام‐ فيما ي
.اذُنه اليمن؛ فَلا يصيبه لَمم‏ و لا تابِعةٌ أبداً

عنه عليه السلام‐ أيضا‐: و أذِّن ف اذُنه اليمن و أقم ف اليسرى، تَفعل بِه ذلكَ قَبل أن تَقطَع سرتَه؛ فَانَّه لا .130
.يفزعُ أبداً، و لا تُصيبه ام الصبيانِ

1.4: The First Feeding

131. The Prophet (s.a.w.) said: “The first thing a newborn should be fed is warm water.”17

132. Musnad Abu Ya’la, narrating from Abu Musa who said: “A son was born to me. I took him to the
Messenger of Allah (s.a.w.) and he named him Ibrahim. He then fed him a date [as the first piece of food
he ate], prayed that he be blessed, and he then returned him to me.”18

133. Sahih Muslim, narrating from ‘Aishah who said: “Newborns were brought to the Messenger of Allah
(s.a.w.) and he blessed and was the first to feed them.”19

134. Imam ‘Ali (a.s.) said: “Feed your newborns firstly with dates, as the Prophet (s.a.w.) did so with
Hasan and Husayn (a.s.).”20

135. al-Kafi, narrating from Yunus, from one of the companions that Abu Ja’far [al-Baqir] (a.s.) said:
“The first food of a newborn should be the water of the Euphrates, and the Iqamah is to be recited in his
ear.”

In another narration he (a.s.) said: “The first food that should be given to your children is water from the
Euphrates and soil from the grave of Husayn (a.s.), and if that is not possible, then with rain water.”21



136. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “Let the first thing your children eat be the soil from the grave of
Husayn (a.s.), for it is a safeguard.”22

137. Imam al-Ridha said, in al-Fiqh –a book attributed to him: “When a child is born, feed him first with
water from the Euphrates if you are able to, otherwise with honey.”23

التَّحنيكُ‏

131. خنالس بِالماء ولودنَّكُ‏ المحه عليه وآله: يال ه صلرسول ال.

132. هَّنو ح إبراهيم اهمه عليه وآله، فَسال صل هال سولر بِه فَأتَيت غُلام دَ لۇل :موس عن أب يعل مسند أب
َإل هفَعو د ،ةكربالب عا لَهو د ،ةبِتَمر.

.صحيح مسلم عن عائشة: أنّ رسول اله صل اله عليه وآله كانَ يؤت‏ بالصبيانِ فَيبرِكُ علَيهِم و يحنّهم .133

الإمام عل عليه السلام: حنّوا أولادكم بالتَّمرِ، هذا فَعل النَّبِ صل اله عليه وآله بِالحسن والحسين عليهما .134
.السلام

135. هذنا ف قامالفُراتِ، و ي بِماء ولودنَّكُ المحجعفر عليه السلام: ي عن يونس عن بعض أصحابه عن أب افال.

ماءالس ن فَبِماءعليه السلام، فَإن لَم ي ينسقَبرِ الح ةب .وف رِواية اخرى‏: حنّوا أولادكم بِماء الفُراتِ و بِتُر

بة الحسين عليه السلام؛ فَانَّها أمانٌ .136 .الإمام الصادق عليه السلام: حنّوا أولادكم بِتُر

.الإمام الرضا عليه السلام‐ ف الفقه المنسوبِ إلَيه‏ وحنّه بِماء الفُراتِ إن قَدَرت علَيه أو بِالعسل ساعةَ يولَدُ .137

1.5: Naming

A- Choosing a Good Name

138. Imam al-Kazim (a.s.) said: “Someone came to the Prophet (s.a.w.) and said: “O Messenger of



Allah! What is the right of my child?”

He answered: “Choosing a good name for him, raising him well and facilitating a good life for him.”24

139. Imam al-Kazim (a.s.) said: “The first act of benevolence a man has to his child is choosing a
good name for him, so every one of you must choose a good name for your child.”25

تَحسين الاسم‏

الإمام الاظم عليه السلام: جاء رجل الَ النَّبِ صل اله عليه وآله، فَقال: يا رسول اله، ما حق ابن هذا؟ .138

.قال: تُحسن اسمه و أدبه، وضعه موضعا حسناً

139. لَدِهو م اسمدُكحن اسحفَلي ،نسح بِاسم هيمسن يا لَدَهو لجالر ربما ي لوعنه عليه السلام: ا.

B- Choosing a Name before the Birth

140. Imam ‘Ali (a.s.) said: “Choose a name for your children before they are born. If you do not know
whether the child is a male or a female, call them by the names which are good for both a male and a
female, for the miscarriaged foetus will meet you on Judgment Day while you have not chosen a name
for it, the miscarriage will say to its father: “Why didn’t you choose a name for me? Verily, the
Messenger of Allah gave the name to MuÎsin before he was born.”26

تَسميةُ الولَدِ قَبل ان يولَدَ

الإمام عل عليه السلام: سموا اولادكم قَبل ان يولَدوا، فَإن لَم تَدروا اذَكر ام انث‏ فَسموهم بِالاسماء الَّت تَونُ .140
سول‏ رم؟ و قَد سيتَنمس أ :بيه ُقطالس قولم يوهمو لَم تُس ةيامالق ومم يم إذا لَقوكَسقاطنَّ ا‏؛ فَاالانث رِ ولذَّكل
!اله صل اله عليه وآله محسنا قَبل ان يولَد

C- The Ahlul Bayt’s Tradition in Naming

141. Sunan al-Tirmidhi, narrating from ‘Amr ibn Shu’ayb, from his father from his grandfather who said:
“Verily, the Prophet (s.a.w.) commanded the choosing of a name for a newborn on the seventh day
[after his birth], and cutting the hair from him and offering a sacrifice.”27



ةيالتَّسم يتِ فالب هلنَّةُ اس

141. ومولودِ يالم ةيبِتَسم رمه عليه وآله اال صل ِنَّ النَّبسنن الترمذي عن عمرو بن شعيب عن أبيه عن جدّه: ا
قالعو ،نهذى‏ عالا ضعو و ،هسابِع.

D- The Best of Names and the Rights of Some of Them

142. The Prophet (s.a.w.) said: “The blessed names are: ‘Abdullah, ‘Abd al-Rahman and similar
names that denote the servitude to Allah.”28

143. The Prophet (s.a.w.) said: “Indeed, the best of names are: ‘Abdullah, ‘Abd al-Rahman, Harithah
and Hammam.”29

144. The Prophet (s.a.w.) said: “If you name the child Muhammad, honour him, make room for him in
gatherings and do not frown at him.”30

145. The Prophet (s.a.w.) said: “If you name anyone Muhammad, do not disgrace him, do not frown at
him and do not beat him. Blessed be the house that has a Muhammad, the gathering that has a
Muhammad, and a company of friends that has a Muhammad.”31

146. The Prophet (s.a.w.) said: “There is no house that has the name Muhammad in it that will not be
increased in its sustenance by Allah. So, if you have named a child Muhammad, you must not beat or
insult him.”32

147. The Prophet (s.a.w.) said: “You name someone Muhammad and then you insult him!?”33

148. al-Kafi, narrating from al-Sakuni who said: “I went to Imam al-Sadiq (a.s.) while I was sad and
upset, and he said to me: “O’ Sakuni, why are you sad?”

I said: “A daughter has been born to me.”

He said: “O’ Sakuni, her weight is on the earth and her sustenance is from Allah. She lives outside the
span of your lifetime, and she eats other than your sustenance.”

By Allah, he relieved me, and then he said: “What did you name her?”

I said: “Fatimah.”

He said: “Excellent!” Then he put his hand on his forehead and said: “The Messenger of Allah said:
“The rights of the child on the father is that if the child is a male, the father should honour his mother,
choose a good name for him, teach him the Book of Allah, purify him and teach him swimming. And if
the child is a female, he should honour her mother, choose a good name for her, teach her [from] the



Chapter of the Light, not teach her [from] the Chapter of Joseph34, not to place her in an upstairs
room35, and to hasten in sending her to the house of her husband [for marriage].”

‘Be careful! Since you have named her Fatimah, you should not insult her, nor curse her, nor beat
her.”36

149. The Prophet (s.a.w.) said: “He who is given four boys and does not name one of them
Muhammad, has indeed been disloyal to me.”37

150. The Prophet (s.a.w.) said: “Name [your children] with the names of prophets.”38

151. The Prophet (s.a.w.) said: “There is no family wherein there is the name of a Divine Prophet save
that Allah sends an angel to them to sanctify them from the morning prayer until evening.”39

152. Imam al-Baqir (a.s.) said: “The best name is the one which indicates the servitude40 [of Allah],
and the best of them are the names of prophets.”41

153. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “There is no child that is born to us and not named Muhammad, and
when seven days have passed, we keep the name if we want or we change it.”42

154. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “Someone came to the Prophet (s.a.w.) and said: “O Messenger of
Allah! A child has been born to me, so what do I name him?” He said: “Name him by the dearest of
names to me: Hamzah.”43

155. al-Kafi, narrating from ‘Abd al-Rahman ibn Muhammad ‘Azrami who said: “Mu’awiyah appointed
Marwan ibn al-Hakam as the governor of Medina and ordered him to assign a salary for the young ones
of Quraysh, and he did.”

Imam Zayn al-’Abidin [al-Sajjad] said: “I went to him and he asked: “What is your name?” I answered:
“‘Ali ibn al-Husayn.” He asked: “What is your brother’s name?” I answered: “‘Ali.”

He said: ‘‘‘Ali and ‘Ali! What was your father after by naming all his sons ‘Ali?”

Then he paid my salary and I returned to my father [Imam Husayn] and told him what happened. He
said: “Woe to the son of the blue-eyed44 woman and [animal] skin tanner. If I were given one hundred
sons, I would name them nothing but ‘Ali.”45

156. Tafsir al-’Ayyashi, narrating from Rib’i ibn ‘Abdullah who said: “Abu ‘Abdullah [al-Sadiq] (a.s.) was
asked: “May I be your ransom! We name [our offspring] by your names and the names of your fathers,
does this benefit us?”

He said: “By Allah, yes it does, and is religion anything but love? Allah has said: ‘… If you love Allah,
then follow me, Allah will love you and forgive your sins...”46 47



157. al-Kafi, narrating from Ibn Mayyah from Fulan ibn Hamid who said that he asked and sought advice
from Abu ‘Abdullah [al-Sadiq] (a.s.) about the name of his son. The Imam said: “Name him by a name
that indicates servitude.”

He said: “What are those names?”

He (a.s.) said: “[Names] like ‘Abd al-Rahman.”48

158. Imam al-Kazim (a.s.) said: “Poverty will not enter the house that has someone from the men with
the name of Muhammad, Ahmad, ‘Ali, Hasan, Husayn, Ja’far, Talib, or ‘Abdullah, or from among the
women with the name Fatimah.”49

159. Imam Hasan al-’Askari (a.s.) said to Ja’far ibn Sharif al-Jurjani: “May Allah give gratitude to Abu
Ishaq Ibrahim ibn Isma’il for his service to our followers, and may He forgive his sins and bless him with
a good son who believes in the truth. Tell him that al-Hasan ibn ‘Ali says: “Name your son Ahmad.”50

160. Kashf al-Ghummah, narrating from Ja’far ibn Muhammad al-Qalanisi, who said: “My brother
Muhammad wrote to Abu Muhammad [al-’Askari] (a.s.) while his wife was pregnant and close to
delivering and had asked him (a.s.) to pray to Allah to relieve her [from pain] and to bless him with a son
and to choose a name for the newborn. The Imam wrote back in answer to him, praying to Allah for his
well being and said: “May Allah bestow upon you a healthy son, and Muhammad and ‘Abd al-Rahman
are good names.”

Then his wife gave birth to twins and he named one of them Muhammad and the other ‘Abd al-
Rahman.”51

أفضل الاسماء و حق بعضها

.رسول اله صل اله عليه وآله‏ نعم الاسماء: عبدُ اله و عبدُ الرحمن؛ الاسماء المعبدَةُ .142

143. اممو حارِثَةُ و ه حمنبدُ الرو ع هبدُ الع :سماءالا نّ خَيره عليه وآله: ألا اال عنه صل.

.عنه صل اله عليه وآله‏ «اذا سميتُم الولَدَ محمداً فَاكرِموه، و اوسعوا لَه ف المجلسِ، و لا تُقَبِحوا لَه وجها .144

عنه صل اله عليه وآله: اذا سميتُم محمدا فلا تُقَبِحوه، و لا تَجبهوه، و لا تَضرِبوه، بورِكَ لبيتٍ فيه محمدٌ، و .145
.مجلسٍ فيه محمدٌ، و رِفقَة فيها محمدٌ



عنه صل اله عليه وآله: ما من بيتٍ فيه اسم محمدٍ ا اوسع اله علَيهِم الرِزق، فَاذا سميتُموهم فَلا تَضرِبوهم، .146
.و لا تَشتموهم

147. ونَهبتَس داً ثُممحونَ ممه عليه وآله: تُسال عنه صل!

الاف عن السون: دخَلت عل‏ اب عبدِ اله عليه السلام وانَا مغموم مروب، فَقال ل: يا سون مما .148
غَمكَ؟

!قُلت: ۇلدَت ل ابنَةٌ

.فَقال: يا سون، علَ الارضِ ثقلُها، وعلَ اله رِزقُها، تَعيش ف غَيرِ اجلكَ، و تَأكل من غَيرِ رِزقكَ

فَسرِي و اله عنّ. فَقال ل: ما سميتَها؟

.قُلت: فاطمةَ

قال: آه آه! ثُم وضع يدَه عل جبهته فَقال: قال رسول اله صل اله عليه وآله: «حق الولَدِ عل والدِه اذا كانَ ذَكرا
ان يستَفرِه‏ امه، و يستَحسن اسمه، و يعلّمه كتاب اله، و يطَهِره، و يعلّمه السباحةَ، و اذا كانَت انث ان يستَفرِه امها،
و يستَحسن اسمها، و يعلّمها سورةَ النّورِ، و لا يعلّمها سورةَ يوسف، و لا ينزِلَها الغُرف‏ ، و يعجِل سراحها ال بيتِ
.«زَوجِها

.اما اذا سميتَها فاطمةَ فَلا تَسبها، و لا تَلْعنها و لا تَضرِبها

149. فانفَقَد ج ،م بِاسمدَهحا مسولادٍ لَم يةُ اعربا دَ لَهن ۇله عليه وآله‏ مال ه صلرسول ال.

150. نبِياءالا سماءوا بِامه عليه وآله: تَسال عنه صل.

151. َإل الغَداة لاةن صم مهقَدِّسا يَللَيهِم ما هال ثعب إ ِنَب يتٍ فيهِم اسمب هلن اه عليه وآله: ما مال عنه صل
شاءالع.



152. نبِياءالا سماءلُها افضو ا ، ةبودِيبِالع مما س سماءالا صدَقالإمام الباقر عليه السلام: ا.

الإمام الصادق عليه السلام: لا يولَدُ لَنا ولَدٌ إ سميناه محمدا، فَاذا مض لَنا سبعةُ ايام فَان شئنا غَيرنا، و ان .153
.شئنا تَركنا

عنه عليه السلام: جاء رجل الَ النَّبِ صل اله عليه وآله، فَقال: يا رسول اله، ۇلدَ ل غُلام فَماذا اسميه؟ .154
.قال: سمه بِاحبِ الاسماء إلَ: حمزةَ

155. فرِضن يا هرو أم ،دينَةالم َلع مالح روانَ بنةُ معاوِيم لاستَعم :زرمد العحمم بن حمنبدِ الرعن ع افال
.لشَبابِ قُريشٍ، فَفَرض لَهم

فَقال عل بن الحسين عليه السلام: فَاتَيتُه فَقال: ما اسمكَ؟

ينسالح بن لع فَقُلت.

فَقال ما اسم اخيكَ؟

لع :فَقُلت.

:فَقال .رتُهخبفَا با لا عتجفَر ،ل ضفَر اً؟ ثُميلع اهمس إ ن ۇلدِهدا محدَعَ ان يبوكَ اريدُ اما ي !لو ع لع :قال
.ويل علَ ابن الزرقاء دباغَة الأدم، لَو ۇلدَ ل مىةٌ لاحببت ان لا اسم احداً منهم ا علياً

156. سماءم و اسمائبِا منّا نُسداكَ اف لتععليه السلام: ج هبدِ الع ب ه: قيلبن عبدال عن ربع تفسير العياش
آبائم، فَينفَعنا ذلكَ؟

مذُنُوب مَل رغْفي و هال مبِبحي ونفَاتَّبِع هونَ البتُح نْتُمنْ كا» :هال ؟ قالبالح إ الدّين لو ه ،هال ي وا :فَقال» .

157. همس :فَقال ،لَدِهو اسم ف هرعليه السلام وشاو هبدِ البا عا لاس نَّهميدٍ: اح ن فُلانِ بنع ،احيم عن ابن افال
حمنبدُ الرع :؟ فَقالوه سماءالا يا :فَقال .ةودِيبالع نم سماءبِا.



الإمام الاظم عليه السلام: لا يدخُل الفَقر بيتا فيه اسم محمدٍ او احمدَ او عل اوِ الحسن اوِ الحسين او جعفَرٍ .158
ساءّالن نةَ ممو فاطا ،هبدِ الو عبٍ او طالا.

159. إسماعيل بن براهيما سحاقا ب هال رَش :‐رجانالشَّريفِ الج عفَرِ بنجري عليه السلام‐ لالإمام العس
صنيعتَه ال شيعتنا، و غَفَر لَه ذُنوبه، و رزَقَه ذَكراً سوِياً قائً بِالحق، فَقُل لَه: يقول لَكَ الحسن بن عل: سم ابنَكَ
.احمدَ

160. قرِبم لحام تُهاامر دٍ عليه السلام ومحم با لا خدٌ امحم تَبك :سة عن جعفر بن محمد القلانالغم شفك
عماً، و نوِيراً سذَك هزَقَكَ الر :قولي و لاحبِالص هو الدعي تَبَف .هيمسراً، و يذَك رزُقَهها و يصّخَلن يا هال ودعن يا
حمنبدَ الرع ... الآخَر داً، ومحداً مواح ملَدَت اثنَين ... فَسفَو .حمنبدُ الردٌ و عمحم الاسم.

E- Inappropriate Names

161. The Prophet (s.a.w.) said: “Do not name your children Hakam and Abu al-Hakam, for Allah is the
Hakam (Arbitrator).”52

162. The Prophet (s.a.w.) said: “Do not name your son: Yasar, Rabah, Najih, or Aflah.”53

163. The Prophet (s.a.w.) said: “The worst names are: Dirar, Murrah, Harb, and Zalim.”54

164. Majma’ al-Zawa’id, narrating from ‘Abd al-Rahman ibn Abu Sabrah who said: “My father and I
went to the Prophet (s.a.w.) who asked my father: “Is this your son?”

He answered: “Yes.”

He (s.a.w.) asked: “What is his name?”

He answered: “al-Hubab.”

He (s.a.w.) said: “Do not call him al-Hubab, for al-Hubab is Satan, but rather he [your son] is ‘Abd al-
Rahman.”55

165. al-Mu‘jam al-Kabir, narrating from Ibn Buraydah from his father who said: “The Messenger of Allah
(s.a.w.) prohibited anyone to be called Kalb (dog) or Kulaib.”56

F- The reason for the Reproaching of Certain Names

166. Sunan Abu Dawud, narrating from Muhammad ibn ‘Amr ibn ‘Ata’ who said: “Zainab bint Abu
Salamah asked him [Muhammad ibn ‘Amr ibn ‘Ata’]: “What did you name your daughter?”

He said: “I named her Barrah (Righteous).”



She said: “Verily, the Messenger of Allah (s.a.w.) reproached this name: I was named Barrah and the
Messenger of Allah (s.a.w.) said: “Do not admire yourselves. Allah is more aware of the righteous ones
among you.”

They said: “Then what do we call her?”

He answered: “Name her Zainab!”57

الأسماء المذمومةُ

161. مالح وه هنَّ ال؛ فَاما الحبو لا ا ،مم الحكولادوا امه عليه وآله: لا تُسال ه صلرسول ال.

162. باحاً، و لا نَجيحاً، و لا أفلَحساراً، و لا ركَ يغُلام نيمه عليه وآله: لا تُسال عنه صل.

163. مو ظال ،ربةُ، و حرو م ،رارض :سماءالا ه عليه وآله: شَرال عنه صل.

164. :ب ه عليه وآله فَقالال ه صلسولِ الر لع با أنَا و خَلتسبرة: د مجمع الزوائد عن عبد الرحمن بن أب
بابالح :؟ قالها اسمم :م. قالنَع :هذا ابنُكَ؟ قُلت.

حمنبدُ الرع ون هل شَيطانٌ، و بابنَّ الح؛ فَابابالح هملا تُس :قال.

165. لَيبو كا لبك مسن يه عليه وآله اال ه صلال سولر بير عن ابن بريدة عن أبيه: نَهالمعجم ال.

سماءعضِ الان بع النَّه ببو س

سنن أب داوود: عن محمدِ بن عمرو بن عطاء: أنَّ زَينَب بِنت أب سلمةَ سالَته: ما سميت أبنَتَكَ؟ قال سميتُها .166
.برةً

قالَت: انَّ رسول اله صل اله عليه وآله قَد نَه‏ عن هذَا الاسم، سميت برةً، فَقال رسول اله صل اله عليه وآله: لا
وها زَينَبمس :يها؟ قالمم. فَقالوا: ما نُسنم ِالبِر هلبِا علَما هم، النفُسوا اكتُز.



1.6: Shaving the Head

167. When Imam al-Sadiq (a.s.) was asked about the reason for shaving the head of a baby, he
answered: “To clean the head from the hair [the term period] of the womb.”58

168. al-Kafi, narrating from ‘Ali ibn Ja’far asking Imam al-Kazim: “I asked him about a newborn child
and whether his head is to be shaved after the seventh day?” He (a.s.) said: “If seven days have passed
shaving his head is not necessary.”59

حلْق الرأسِ‏

167. محن شَعرِ الرم هتَطهير :‐ولودِ فَقالأسِ المر لقح لَّةن عع لئالإمام الصادق عليه السلام‐ و س.

الاف عن عل بن جعفر عن الإمام الاظم عليه السلام، قال: سالتُه عن مولودٍ يحلَق رأسه بعدَ يوم السابِع؟ .168
لقح لَيهع فَلَيس يامةُ ابعس ضذا ما :فَقال.

1.7: Giving an Offering for a Child

169. The Prophet (s.a.w.) said: “Every boy is held in pledge of his offering (‘Aqiqah) which should be
sacrificed for him on the seventh day [after his birth].”60

170. Imam al-Baqir (a.s.) said: “On the seventh day of the birth of a child, a boy or a girl, one should
sacrifice a sheep, a male sheep for the boy and an ewe for the girl. Sacrifice [an offering] and give a part
of the offering to the midwife, and name him on the seventh day.”61

171. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “When the child is born, an offering is to be sacrificed for him, his head
is to be shaved and some silver equal to the weight of his hair should be given as alms. The foot and the
leg [of the offering] should be gifted to the midwife and some Muslims should be invited to eat [from it]
and pray for the child, then he should be named on the seventh day [after his birth].”62

172. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “Every newborn child is in the pledge of an offering.”63

173. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “The offering of sacrifice is done on the seventh day, and the foot of
the sheep and its leg is given to the midwife, and its bones should not be broken.”64

174. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “When performing the offering, say over it: “In the name of Allah, and
by Allah, O Allah! This is an offering (‘Aqiqah) from so and so, its flesh is for his flesh, its blood is for his
blood and its bone is for his bone. O Allah! Appoint it as a shield for the progeny of Muhammad, praise



of Allah be upon him and them.”65

175. al-Kafi, narrating from ‘Ammar ibn Musa from Imam al-Sadiq (a.s.) asking him: “I asked him about
the offering for a child (‘Aqiqah) and how it should be. The Imam (a.s.) answered: “… one fourth of it is
given to the midwife and if there was no midwife, it’s given to its mother to give it to anyone she desires,
and from it she should feed ten Muslims and it is better if they are more then.”66

176. al-Kafi, narrating from Abu al-Sabbah al-Kanani who said: “I asked Abu ‘Abdullah [al-Sadiq] (a.s.)
about a newborn child and when an offering should be done for him, when his head should be shaved,
when the alms equal to the weight of his hair is given and when should a name be given to him?”

He (a.s.) answered: “They should all be done on the seventh day.”67

177. al-Kafi, narrating from Jamil ibn Darraj who said: “I asked Abu ‘Abdullah [al-Sadiq] (a.s.) about the
sacrifice (‘Aqiqah) and which one should be done first, the offering, shaving the head, or naming the
child?”

He (a.s.) answered: “All of these are done at the same time, the shaving, the offering, and the naming.”

Then he mentioned what Fatimah (a.s.) had done for her child. After that he said: “The hair must be
weighed and silver equal to its weight is to be given as alms.”68

178. al-Kafi, narrating from Ishaq ibn ‘Ammar who asked Imam al-Sadiq (a.s.) about the offering for the
child, shaving his head, or alms- giving, saying: “I asked him: “Which of them do we start with?”

He answered: “Shave his head, offer the sacrifice for him, and then give silver equal to the weight of his
hair as alms, and all of these are done in one place.”69

العقيقَةُ

169. هسابِع ومي نهع حذبي ،هقيقَتهينَةٌ بِعر غُلام له عليه وآله: كال ه صلرسول ال.

الإمام الباقر عليه السلام‏ اذا كانَ يوم السابِع وقَد ۇلدَ لاحدِكم غُلام أو جارِيةٌ فَليعق عنه كبشاً؛ عن الذَّكرِ .170
ابِعالس ومي وهمو س ،قيقَةالع نوا القابِلَةَ ممو أطع نهقّوا عكَ، عذل ثلم الانث نراً، و عذَك.

171. َلا رِقا، و اهدِيو زنِ شَعرِهبِو دِّقو تُص ،هأسر قلو ح نهع قدَ عذا ۇلا ولودالإمام الصادق عليه السلام: الم
ابِعالس ومي مسو ي ،لغُلامدعون للونَ و يأكفَي مينسلالم نم نَفَر دعرِكُ، و يو الو ِجلالر القابِلَة.



172. قيقَةبِالع نرتَهولودٍ مم لعنه عليه السلام: ك.

173. ظمالع رسرِكِ، ولا يالو عم ِجل‏ القابِلَةُ الرَو تُعط ،السابِع ومقيقَةُ يعنه عليه السلام: الع.

عنه عليه السلام: تَقول علَ العقيقَة إذا عقَقت: «بِسم اله و بِاله، اللّهم عقيقَةٌ عن فُلانٍ، لَحمها بِلَحمه، و دمها .174
.«بِدَمه، و عظمها بِعظمه، اللّهم اجعله وِقاء لآلِ محمدٍ صلَّ اله عليه و علَيهِم

الاف عن عمار بن موس عن الإمام الصادق عليه السلام، قال: سالتُه عن العقيقَة عن المولودِ كيف ه؟ .175

قال: ... يعطَ القابِلَةَ ربعها، وإن لَم تَن قابِلَةٌ فَمه تُعطيها من شاءت، وتُطعم منه عشَرةً من المسلمين، فَان زادوا
لأفض وفَه.

176. حلَقو ي ،نهع حذبي تولُودِ، مالم ِبالص نه عليه السلام عبدِ البا عا لتاس :نانباح الالص ن أبع افال
رأسه، و يتَصدَّق بِوزنِ شَعرِه، ويسم؟

ابِعالس ومالي كَ فذل لك :قال.

177. :؟ قالبدَاِها ييبِا ةيالتَّسم و لقالح و قيقَةن الععليه السلام ع هبدِ البا عا لتااج: سعن جميل بن در افال
:قال ۇلدِها. ثُمةُ عليها السلام لمت فاطنَعما ص رذَك ثُم ،مسو ي حذبو ي حلَقي ،دَةواح ةساع لُّه فكَ كذل صنَعي
.يوزَنُ الشَّعر، و يتَصدَّق بِوزنه فضةً

178. ‐نهدُّقِ عالتَّص و هقلولود و حالم نع قالع ار عن الإمام الصادق عليه السلام‐ فعن إسحاق بن عم افال
.قال: قُلت لَه: بِاي ذلكَ نَبدَا؟ قال: تَحلق رأسه، وتَعق عنه، و تَصدَّق بِوزنِ شَعرِه فضةً، و يونُ ذلكَ ف مانٍ واحدٍ

1.8: Circumcision

179. The Prophet (s.a.w.) said: “Purify your children [by circumcision] on the seventh day, for it is more
pleasant and purer, and it causes the flesh to grow faster, and indeed the earth remains polluted for forty
days with the urine of he who is not circumcised.”70 71

180. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “Circumcise your sons on the seventh day, for it is more pure and



more haste in the growing of the flesh, and the earth detests the urine of he who is not circumcised.”72

181. Imam al-Sadiq (a.s.) said: “Circumcising the boy is of the Sunnah, but female circumcision is not
of the Sunnah.”73

182. Kitab Man la Yahdurhu al-Faqih, narrating from Marazim ibn Hakim al-Azdi narrating from Imam
al-Sadiq (a.s.) who said about when a boy is circumcised: “He (a.s.) said: “He [the father] should say:
“O Allah! This is Your tradition and the tradition of Your Prophet, may Your praises be upon him and his
progeny, and it is our obedience to You and Your Prophet, by Your wish, Your will and Your decree in an
order that You have commanded, a decree You have made certain, and an order You have affirmed. So,
I made him taste the hotness [pain] of iron in his circumcision and shedding of blood for a reason You
know more of than me. O Allah! Purify him from sins, prolong his lifespan, keep away sicknesses and
pains from his body, add to his wealth and repel poverty from him, for surely You know and we do not
know.”

Then Abu ‘Abdullah [al-Sadiq] (a.s.) said: “Any man who does not recite this at the time of his son’s
circumcision should recite it before he reaches puberty, and if he was to recite it, he will be safeguarded
from being killed or harmed by the iron.”74

183. al-Kafi, narrating from ‘Ali ibn Yaqtin who said: “I asked Abu al-Hasan [al-Kazim] (a.s.) about the
circumcising of a boy on the seventh day [of his birth], and if it is a Sunnah or can it be postponed?, and
which one is better?”

He (a.s.) said: “It is of the Sunnah on the seventh day, and it does not matter if it is delayed.”75

الختانُ‏

رسول اله صل اله عليه وآله: طَهِروا اولادكم يوم السابِع؛ فَانَّه اطيب و اطهر و اسرعُ لنَباتِ اللَّحم، و ان179َّ .
. الارض تَنجس من بولِ الاغلَفِ اربعين صباحا

180. هرَلَت رضنَّ الاوا ،نَباتِ اللَّحمسرعُ لو ا رطهنَّه ا؛ فَااميا ةبعسم لكولادنوا االإمام الصادق عليه السلام: اخت
.بول الاغلَفِ

181. نَّةالس نم وارِي لَيسالج و خفض ،نَّةالس نم تانُ الغُلامعنه عليه السلام: خ.

182. ،نذا خُتا ِبالص عن الإمام الصادق عليه السلام‐ ف يم الازديكتاب من لا يحضره الفقيه عن مرازم بن ح
قولي :‐قال:



مرٍ أنتكَ؛ لاكَ و قَضائترادكَ و بِاتيشِكَ، بِمنَبِينَّا لَكَ و لباعٌ مّات و ،هو آل لَيهلواتُكَ عِكَ صنَّةُ نَبِينَّتُكَ، و سس هذِه ماللّه
ِرهفَطَه ماللّه ،ّنم بِه فأعر مرٍ أنت هتجامو ح هتانخ ديدِ فالح رح ذَقتُهفَا ،و أمرٍ أنفَذتَه ،تَمتَهح و قَضاء ،دتَهأر
،الفَقر نهادفَع ع و ،نالغ نم و زِده ،هن جِسموجاعَ عالا و ،هدَنن بالآفاتِ ع ادفَع و ،رِهمع الذُّنوبِ، و زِد ف نم
و لا نَعلَم نَّكَ تَعلَمفَا.

رح فن قالَها كفَا ،محتَلن يا ن قَبلم لَيهقُلها عفَلي لَدِهتانِ وندَ خقُلها علَم ي لجر عليه السلام: أي هبدِ الأبو ع و قال
أو غَيرِه ن قَتلديدِ مالح.

الاف عن عل بن يقطين: سالت أبا الحسن عليه السلام عن ختانِ الصبِ لسبعة أيام؛ من السنَّة هو أو .183
يوخَّر؟ وايهما أفضل؟

أسفَلا ب رّخن اوا ،نَّةالس نم امأي ةبعسل :قال.

1. . Qur’an, 19:15.
2. . Qur’an, 19:33.
3. . Tuhaf al-’Uqul, p. 292. Bihar al-Anwar, vol. 78, p. 171, h. 4.
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